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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 18/2014 
Caràcter: ordinari 
Data: 24 de novembre de 2014 
Horari: 19.00 h a 21.00 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
Assistents 
 
Marta Farrés Falgueras, presidenta 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Pol Gibert Horcas, vocal del PSC 
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV Serra d’en Camaró 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV Can Feu 
Lourdes Portagran Mares, vocal de l’AV Arraona Merinals Can Gambús 
Teresa Llamas Frias, vocal de l’AV Gràcia 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
Jordi Argemí Alberich, vocal de les entitats esportives 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Daniel Casanellas de Haro, vocal d’altres entitats 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada 
 
Altres assistents 
 
Jordi Ferrer Perarnau, cap de serveis econòmics 
Ricard Garrido RuÍz, responsable adjunt d’Espai Públic i Serveis Generals 
 
 
Absents 
 
Fèlix Navarro Aymerich, vocal de les entitats de gent gran 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Quim Carné Jordana, regidor delegat 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Marina Quelart Navarro, vocal de les entitats culturals 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal d’altres entitats 
Fernando Fernández Moyano, vocal dels centres d’atenció primària 
Antonio Hernández Calvo, vocal del PP (5%) 
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Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2015. 
3. Posem a punt la ciutat. Actuacions de millora a diferents punts de la ciutat. 
4. Informació dels consells sectorials 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

S’inicia la votació per conèixer si s’aproven els esborranys de les actes de les sessions 
anteriors. Les actes s’aproven per unanimitat dels assistents en votació ordinària. 

 
 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2015 
 

La Sra. Marta Farrés presenta al Sr. Jordi Ferrer, Cap de Serveis Econòmics de 
l’Ajuntament de Sabadell, qui farà l’explicació sobre els pressupostos i les ordenances 
municipals pel proper 2015. 
 
Primerament, la Sra. Farrés explica que la proposta de pressupost de l’Ajuntament està 
centrada en quatre eixos fonamentals: 
 

• Cohesió Social . En aquest àmbit es tracten diversos punts amb l’objectiu de 
garantir i protegir els drets bàsics dels ciutadans i ciutadanes i fomentar la 
inclusió social dels col·lectius més vulnerables. En concret: 

 
- 7,3 milions d’euros per resoldre necessitats socials. S’inclouen en aquest punt, 

l’atenció als infants (centres de tarda), les beques menjador i el Rebost Solidari 
que en aquest moment atén 2.500 famílies al mes. 

- 2 milions d’euros per al dret a l’habitatge. S’inclouen en aquest punt els ajuts al 
lloguer, els habitatges d’emergència social i les mesures per facilitar l’accés a 
l’habitatge. S’incrementa un 55% més la despesa en aquest àmbit.  

- 12,6 milions d’euros per a l’educació. S’inclouen en aquest punt les escoles 
públiques (manteniments i consums inclosos), les escoles bressol  municipals, 
l’escola Illa i els Conservatori Municipal.  

- Prevenció, promoció i protecció de la salut, especialment en l’àmbit dels joves, 
incloent actuacions de prevenció del sida, del tabaquisme i de malalties de 
transmissió sexual entre altres. 

-  6,3 milions d’euros per a les persones dependents i per a la promoció de 
l’envelliment actiu.  
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- Atenció als col·lectius que pateixen racisme, xenofòbia i violència de gènere 
entre altres. S’inclou en aquest apartat la Xarxa antirumors de Sabadell.  

 
• Ocupació i Economia local . Aquest àmbit té tres punts d’actuació: 
 
- El  Vapor Llonch. Es treballen múltiples programes d’ocupació, cursos de 

formació, serveis d’acompanyament en la recerca de feina, tallers de 
currículum, entrevistes i orientació laboral. 

- Dinamització de l’activitat productiva. A través de la simplificació dels tràmits 
administratius per a la implantació i l’oferiment de lloguers assequibles per a la 
implantació d’empreses en el Centre d’Empreses Industrials de Can Roqueta.  

- Promoció del comerç, consum i turisme. Mitjançant les campanyes 
periòdiques, l’ajuda a les associacions de comerciants de la ciutat, així com 
assessorament per l’obertura de comerços S’inclouen en aquest apartat: 
l’OMIC, la Fira Sabadell i els mercats. 

 
• Cultura, Esports i Participació Ciutadana . En concret: 
 
- 7 milions d’euros destinats a l’àmbit cultural, que inclou Ca l’Estruc, les festes 

majors, les biblioteques, la programació artística, els teatres, el suport a les 
entitats, els museus i arxius. 

- L’esport, entès com un valor educatiu, tant en l’àmbit escolar com dins els 
equipaments de gestió municipal. 

- Participació Ciutadana, mitjançant el foment de la mediació per a la resolució 
de conflictes, la promoció del voluntariat i el suport a l’associacionisme.  

 
• Millora de l’Espai Públic. Inclou: 
 
- Programa Posem a punt la ciutat. 
- 8 milions d’euros destinats a la via pública: manteniment de l’enllumenat, dels 

ferms, del mobiliari, etc.. La Sra. Marta Farrés recorda que en els últims anys 
s’ha prioritzat l’eix dels serveis socials per sobre de la via pública i per aquest 
fet parla de manteniment i no d’inversió. Afegeix que totes les partides inclouen 
els salaris del personal, ho matisa ja que en moltes ocasions s’avalua el 
resultat partint de la xifra genèrica sense considerar els costos associats. 

- 4 milions d’euros destinats a la reparació i millores de les places i jardins. 
- Renovació dels equips de neteja i recollida. 
- Millora del servei de transport públic. 
 

L’objectiu d’aquest pressupost és treballar per la cohesió social, mitjançant les diferents 
actuacions que s’han detallat (educació, ocupació, serveis socials). En els últims anys el 
pressupost ha estat marcat per un fort component de serveis socials tot i haver-hi una 
gran davallada d’ingressos. La disminució de l’activitat econòmica i el fet que altres 
Administracions s’hagin desentès de determinats pagaments ha forçat la recerca de 
l’equilibri entre racionalitzar la despesa i prioritzar les inversions. Assolida una certa 
tranquil·litat a nivell de solvència i uns mínims garantits en el suport a les persones es 
pot retornar a treballar en l’àmbit de l’espai públic. 
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La Sra. Marta Farrés dóna la paraula al Sr. Jordi Ferrer per tal que comenti la part més 
tècnica del pressupost, a través dels documents que han rebut els vocal.  
 
Els ingressos de l’Ajuntament són de diferents tipus: directes, per participació en els 
ingressos d’altres administracions, per subvencions, per ingressos patrimonials 
(lloguers). 
 
Les inversions baixen en global perquè hi ha menys subvencions. L’Ajuntament 
incrementa en 2 milions la xifra de l’any anterior però no pot absorbir la disminució de 
subvencions. 
 
El Sr. Jordi Ferrer explica que en complir amb les estrictes normes d’estabilitat 
pressupostària marcades pel govern central es genera un cert marge de maniobrabilitat. 
El compliment comporta la solvència i aquesta permet l’accés a préstecs o crèdits en 
millors condicions. 
 
Les despeses estan distribuïdes en diferents capítols: 
 

• Despeses corrents: les despeses de personal, la compra de béns i serveis, els 
interessos, les transferències corrents (altres ens que depenen de 
l’Ajuntament) i fons de provisió. La despesa pressupostada és de 145.407.460 
euros. 

• Despeses de Capital: inversions i transferències de capital. La despesa 
pressupostada és de 8.408.500 euros. 

• Despeses financeres: amortitzacions. La despesa pressupostada és de 
17.800.040 euros. 

 
El Sr. Jordi Ferrer mostra la classificació funcional de les despeses i el detall de les 
mateixes, n’explica una a tall d’exemple, la partida de manteniments de la Via Pública, 
ascendeix a 8.670.120,30 € desglossats en: 

 
• Despesa de personal: 1.443.153,87 € 
• Compra de béns i serveis: 6.701.966,43 € 
• Operacions de capital: 525.000 € 

 
El Sr. Jordi Ferrer mostra el programa d’inversions i el pressupost consolidat. Finalitza la 
intervenció reiterant l’esforç de l’Agència Tributària de Sabadell en el caràcter social de 
les noves ordenances i en les millores dels serveis, tant pel que fa als drets com pel que 
fa a les obligacions. 
 

A continuació s’obre un torn obert de paraules. 
 
El Sr. Martí Sala pregunta per la liquidació de pressupost.  
 
El Sr. Jordi Ferrer comenta que el cicle pressupostari ha de ser d’un any; la llei diu que a 
finals de febrer has de tenir el pressupost liquidat. D’aquí es treu el compte general que s'ha 
de presentar a la comissió de comptes de l’Ajuntament, formada pels grups polítics. Aquesta 
comissió aprova un informe que s’exposa al públic i el Ple Municipal, al mes d’octubre, l’ha 
d’aprovar. Un cop aprovat s’envia a la Sindicatura de comptes.  



 134

 
Tots els pressupostos estan al web municipal.  (www.sabadell.cat) 
 
El Sr. Martí Sala demana pel deute real de l’Ajuntament de Sabadell; sobre el pagament a 
proveïdors; sobre l’augment dels impostos; sobre l’IBI; pel personal i per Vimusa. 
 
El Jordi Ferrer comenta que a 31 de desembre de 2013 era del 79 
%, i al 2014 serà del 62%. El marge legal d’endeutament està situat en el 110%, per tant 
s’està molt per sota. El pagament a proveïdors es fa a 30 dies i hi ha un marge per ampliar-ho 
dintre del marc legal; alguns impostos augmenten perquè provenen de l’estat i és qui fa la 
pujada, i l’Ajuntament de Sabadell s’ha d’adaptar; el personal no ha variat gaire a banda de 
jubilacions. 
 
El Sr. Lluís Perarnau demana saber quan entrarà en vigor la taxa de pisos buits.  
 
La Sra. Marta Farrés comenta que a partir de l’1 de gener de 2015. Ara s’està preparant el 
procediment i s’ha d’aprovar per Junta de Govern Local.  
 
 
3. Posem a punt la ciutat. Actuacions de millora a diferents punts de la ciutat. 
 

La Sra. Marta Farrés presenta al Sr. Ricard Garrido, responsable adjunt d’Espai Públic 
i Serveis Generals, qui a través d’una presentació power point, explica les actuacions 
previstes dins del pla de millora en el Districte 5. 
 
Les actuacions són les següents: 

• Actuació i millora de la calçada del c. Formentera.  
• Projecte àrees d’esbarjo per a gossos a Can Gambús (realitzat). 
• Renovació tram claveguera c. Tetuan (realitzat).  
• Reparació i reforç de la calçada del c. Buxeda (realitzat). 
• Renovació tram claveguera c. Vergós 
• Actuació i millora de la calçada del c. Ausias March. 
• Actuació i millora de la calçada del c. Uruguai. 
• Reparació i renovació vorera c. Puig i Cadafalch. 
• Actuació i millora Pl. del Mestre (realitzat). 
• Renovació solera del col·lector c. Costa i Deu. 
• Actuació i millora de la calçada del c. Colòmbia. 
• Arranjament Pg. Can Feu. 
• Actuació arbrat c. Conillera. 
• Actuació arbrat Pl. Filipines. 

 
 
4.  Informació dels consells sectorials 
 

La Sra. Marta Farrés informa que ha tingut lloc el  Consell Escolar però que no hi ha el 
representant del mateix per donar compte dels temes tractats. 
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5. Comunicacions 
 
La Sra. Marta Farrés informa que no hi ha comunicacions. 

 
 
6. Torn obert de paraules 
 

El Sr. Daniel Casanelles demana pintar la plaça de minusvàlid que hi ha davant de 
l’Assoc. Ethos, al c. Frederic Mistral.  
 
El Sr. Martí Sala demana adherir-se, com a Consell del Districte, al manifest pel 
soterrament dels FGC fins a Can Feu.  
  
En aquest mateix sentit, el Sr. Lluís Perarnau reclama les comissions de seguiment que 
té pendents la Generalitat i demana que també es reclamin com a Districte. Així mateix, 
comenta el tema de l’adhesió.  
 
La Sra. Lourdes Portagran comenta el següent sobre el barri d’Arraona Merinals: 

• Hi ha moltes palmeres del barri que s’estan morint.  
• Les palmeres que hi ha a la zona d’INCASOL estan plenes de lloros.  
• Hi ha diversos punts del barri que no hi ha llum. 

 
El Sr. Jaume Selves comenta que encara no s’ha instal·lat el mirall del c. Caresmar – 
Jaquard.  
 

 
Finalitzades les intervencions la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretaria 
delegada, estenc aquesta acta. 
 
El secretaria delegada   Vist i plau 

La presidenta 
 


